
نرخ تسلط بازار بیت کوین 
چه میزان است؟

بیت کویــن علیرغم کاهش های اخیر همچنان بر بازار کریپتو تســلط دارد و به تازگی از محدوده 
قیمتی ۶۱ هزار دلار فراتر رفته است.به گزارش ایسنا، قیمت بیت کوین در نوسان بوده و همچنان 
به داخل و خارج از منطقه قرمز حرکت کرده که نشــان دهنده تجربه روند ضعیفی است. با وجود 
این نوسانات، تسلط بیت کوین البته با تغییرات حاشیه ای توانسته است بالای ۵۰ درصد باقی بماند 
و این تسلط پایدار بالای ۵۰ درصد بر روند کلی ارزش بازار ارزهای دیجیتال تاثیر گذاشته است.

نرخ تسلط بیت کوین بر اساس تحلیلی از داده های کوین مارکت کپ نشان داد که در پایان سال 
گذشــته، تسلط بیت کوین به زیر ۵۰ درصد کاهش یافت که بیانگر کاهش ارزش بازار بیت کوین 
بود، با این حال، در آغاز ســال ۲۰۲۴، ارزش بازار دوباره آســتانه ۵۰ درصد را به دســت آورد و 
به افزایش خود ادامه داد. از آخرین داده های ثبت شــده مشــخص شده است که نرخ تسلط بازار 
بیت کوین در ۱۱ ماه مه بیش از ۵۳ درصد بوده اســت. شــایان ذکر است که کوین مارکت کپ 
داده ها را به صورت هفتگی محاســبه می کند.بررسی بیشــتر داده ها نشان می دهد که از مجموع 
۲.۳ تریلیون دلار ســرمایه بازار، بیت کوین بیش از ۱.۲ تریلیون دلار آن را تشــکیل می دهد.به 
نقل از کریپتو، از آنجایی که ارز دیجیتال پیشرو به حرکت در چشم انداز بی ثبات کریپتوها ادامه 
می دهد، تسلط پایدار آن می تواند به طور بالقوه بر روند کلی سرمایه گذاری بازار ارزهای دیجیتال 
تاثیر بگذارد.مجموع ارزش بازار جهانی ارزهای دیجیتال در حال حاضر ۲.۲۹ تریلیون دلار برآورد 
می شــود که این رقم نسبت به روز قبل  ۲.۴۴ درصد بیشــتر شده است. در حال حاضر ۵۳.۸۴ 
درصد کل بازار ارزهای دیجیتال در اختیار بیت کوین است که ۰.۱۳ درصد افزایش روزانه را ثبت 
کرده اســت.حجم کل بازار ارزهای دیجیتال در ۲۴ ساعت گذشته ۶۹.۸۳ میلیارد دلار است که 
۵۶.۶۷ درصد افزایش داشــته اســت. حجم کل در امور مالی غیر متمرکز در حال حاضر ۶.۲۲ 
میلیارد دلار اســت که  ۸.۹۱ درصد از کل حجم ۲۴ ســاعته بازار ارزهای دیجیتال  بوده و حجم 
تمام ســکه های پایدار اکنون ۶۳.۹۶ میلیارد دلار است که ۹۱.۶۰  درصد از کل حجم ۲۴ ساعته 

بازار ارزهای دیجیتال را تشکیل می دهد.

ایســنا/مرکزی معاون فنی و اجرایی جهاد کشاورزی شهرســتان ساوه گفت: حجم 
صادرات انار به نسبت میزان تولید این محصول بسیار پائین و اندک است.محمودرضا 
خلیلی در گفت وگو با ایســنا، اظهار کرد: در سال گذشته براساس آمار اعلامی وزارت 
جهاد کشــاورزی ۳۶ هزار و ۹۰۰ تن انار از کل کشــور صادر شــده و بخشی از انار 
صادراتی از ایران به سایر کشورها مربوط به شهرستان ساوه، پایتخت انار ایران و قطب 
تولیدکننده این محصول است.وی بیان کرد: این میزان صادرات محصول انار در سال 
گذشته توانســته ۱۷ میلیون دلار ارزآوری برای کشور به همراه داشته باشد که رقم 
قابل توجهی اســت.تولید بیش از ۱.۲ میلیون تن انار در سال گذشته وی با اشاره به 
اینکه در سال گذشته یک میلیون و ۲۸۰ هزار تن انار در نقاط انارخیز ایران تولید شده 
است، گفت: سهم شهرستان ساوه از این میزان بالغ بر ۱۷۰ هزار تن بوده است اما به 
دلیل مرغوبیت انار تولیدی ساوه و آوازه جهانی که دارد توانسته بخشی از صادرات این 
محصول را به خود اختصاص دهد.خلیلی بیان کرد: انار ساوه به کشورهای آسیای میانه 
و حاشــیه خلیج فارس و برخی کشــورهای اروپایی و حتی آسیای شرقی صادر شده 
است و سالانه مشتاقان زیادی از نقاط مختلف جهان متقاضی خرید انار تولید شده در 
شهرســتان ساوه هستند. عدم همخوانی تولید و صادرات انار وی در خصوص منفعت 
اقتصادی صادرات انار برای باغداران و تولیدکنندگان این محصول در ساوه گفت: حجم 
صادرات انار از ایران به نسبت حجم تولید آن پائین است و باید سازوکاری اندیشیده 
شــود تا بتوان سهم صادرات را افزایش داد.این مقام مسئول در جهاد کشاورزی ساوه 
در ادامه گفت: امســال به دلیل تقاضای برخی از کشورها برای خرید انار ساوه قبل از 
آغاز فصل برداشت، خوشــبختانه قیمت انار صادراتی ۲۰ درصد نسبت به سال قبل 
افزایش یافت که دلیل آن تقاضای بیشتر از سوی خریداران بود. باز هم نقص بازاریابی 
و بسته بندی وی با تاکید براینکه افزون بر ۵۰ درصد انار تولیدی ساوه قابلیت صادرات 
دارد، گفت: مشــکلات موجود در حوزه بازاریابی محصول، روابط تجاری اقتصادی با 

ســایر کشورها و برگشت ارز در کنار تحریم ها موجب شده است که نتوان تمامی ۵۰ 
درصد انار تولیدی با مزیت صادراتی این شهرســتان را صادر کرد.خلیلی تصریح کرد: 
اگر بتوان بازاریابی مناســبی برای انار ساوه که دارای کیفیت مرغوبی است انجام داد، 
محصول این شهرستان می تواند بازارهای جهانی را تسخیر کند و این توانایی را دارد 
که به نسبت انارهای سایر نقاط انارخیز ایران بازارهای جهانی را تحت سیطره و کنترل 
خود درآورد. او با اشاره به اینکه عدم یکنواختی و مدیریت در بسته بندی محصول یکی 
از موانع پیش روی افزایش میزان صادرات محصولات کشاورزی است، افزود: صادرات 
انار به عنوان محصول شاخص ساوه نیز با این مانع مواجه است. کنسانتره انار، مزیت 
مغفول صادراتی خلیلی با بیان اینکه کنسانتره انار نیز مزیتی برای حوزه صادرات است، 
گفت: اگر بتوان در حوزه فرآوری محصول انار به حوزه تولیدات دارویی یا به تولید سایر 
مشتقات این محصول ورود پیدا کرد، طبیعی است که می توان ضمن تقویت صادرات 
محصول انار و مشــتقات آن، ارزآوری بیشتری را برای کشور رقم زد. همه چیز به آب 
بســتگی دارد وی در خصوص میزان برداشت انار در سال جاری نیز گفت: در شرایط 
فعلی با توجه به محدودیت منابع آبی شهرستان ساوه نمی توان پیش بینی دقیقی از 
میزان برداشت محصول انار داشت و اعلام نظر قطعی در این مورد بستگی به شرایط 
آبی و بارش ها خواهد داشت. خلیلی با اشاره به محدودیت منابع آبی در سدالغدیر ساوه 
گفت: بخشی از باغات انار ساوه که در پائین دست سدالغدیر قرار دارند از منابع آبی این 
سد مشروب می شوند اما در دو سال اخیر کاهش منابع آبی موجب شده است که دوره 
آبیاری باغات انار طولانی شود و نتیجه آن از بین رفتن و خشک شدن درختان یا تولید 
محصول با کیفیت پائین اســت.وی بیان کرد: هرگونه پیش بینی در خصوص میزان 
تولید انار در قطب تولید این محصول بستگی به شرایط آبی و فرآیند باردهی درختان 
دارد بنابراین اظهار نظر در خصوص میزان تولید انار در سال جاری دور از واقعیت است.
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به گزارش خبرگزاری مهر، »محسن پیرهادی« عضو هیأت رییسه مجلس شورای اسلامی با تاکید بر اینکه تصمیمات ملی و اصلاح برخی رویه ها نیازمند انجام مباحثات 
علمی و عمیق است، گفت: به رغم مانور و اتهام تراشی برخی منتقدان و مخالفان، پس از بررسی های دقیقی که صورت گرفت عیان شد، تغییر تعطیلی از »از پنج شنبه 
و جمعه« به »جمعه و شنبه« منع شرعی و قانونی ندارد و تصمیمی حاکمیتی محسوب می شود که صرفاً نیاز به یک عزم و رویکرد اصلاح بر اساس منافع و مصالح 
کشور داردنماینده مردم تهران در مجلس گفت: برای روشن شدن صحت ادعای مخالفان طرح مذکور از دفاتر آیات عظام ناصر مکارم شیرازی، نوری همدانی به صورت 
شفاهی و تلفنی و از دفترآیت الله عظما علوی گرگانی به صورت کتبی در خصوص تشبه تعطیلی شنبه با یهودیت استفتا کرده ایم؛ فحوی مشترک پاسخ کتبی و شفاهی 

دفاتر این مراجع بزرگوار تقلید بر این نکات تاکید داشت که اصلاح روندها بر اساس سبب انتفاع جامعه اسلامی و مسلمین بلا مانع است.
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خودروهای برقی فرصتی برای کارآفرینان

صنعت خودروهای الکتریکی 
چگونه به اقتصاد جهان کمک 

می کند؟

پیش بینی می شــود که بــازار جهانی خودروهای برقی در ســال های آینده رشــد 
قابل توجهی داشــته باشــد و این فرصتی بزرگ برای کارآفرینان و نوآوران اســت تا 
از ایــن بازار در حــال ظهور بهره ببرند و برای جامعــه ارزش ایجاد کنند.به گزارش 
ایســنا، همان طور که ما به ســمت آینده ای پایدارتر حرکت می کنیم، وسایل نقلیه 
الکتریکی به یک انتخاب محبوب برای مصرف کنندگان و مشــاغل تبدیل شــده اند. 
تغییر به ســمت تحرک الکتریکی توسط عوامل مختلفی از جمله نگرانی های زیست 
محیطی، امنیت انرژی و نوآوری های تکنولوژیکی هدایت می شــود.پیش بینی شــده 
بود که بازار جهانی خودروهای برقی در سال های آتی رشد قابل توجهی داشته باشد. 
طبق گزارش بلومبرگ  خودروهای برقی تا سال ۲۰۴۰ می توانند ۵۸ درصد از فروش 
خودروهای ســواری جدید را تشــکیل دهند. این فرصتی بزرگ برای کارآفرینان و 
نوآوران است تا از این بازار در حال ظهور بهره ببرند و برای جامعه ارزش ایجاد کنند.

یکی از عوامل کلیدی رشــد بازار خودروهای برقی، کارآفرینی است. استارت آپ ها با 
توســعه فناوری های جدید خودروهای الکتریکی، زیرساخت های شارژ و راه حل های 
حمل ونقل، تولید ســنتی خودرو را مختل می کنند. به عنوان مثال، تسلا که توسط 
ایلان ماسک تأســیس شد، پیشــرو در صنعت خودروهای برقی بوده و خودروهای 
الکتریکــی تولید می کند که مرزهای طراحی، عملکــرد و پایداری را جابجا کرده اند. 
استارت آپ های دیگری مانند ریویان و لوسیدموتورز نیز با ارائه فناوری های پیشرفته 
خودروهــای الکتریکی در بــازار خودروهای برقی مــوج می زنند.صنعت خودروهای 
الکتریکــی چگونه به اقتصاد جهان کمک می کند؟طبق گــزارش لینکدین، نوآوری 
یک عامل حیاتی در رشــد بازار خودروهای برقی است. پیشرفت ها در فناوری باتری، 
زیرساخت شــارژ و فناوری رانندگی خودران، هزینه خودروهای الکتریکی را کاهش 
داده و آنها را برای مصرف کنندگان در دسترس تر می سازد. با ورود بازیکنان بیشتر به 
بازار، رقابت افزایش می یابد و منجر به نوآوری بیشتر و کاهش هزینه بیشتر می شود.

تغییر به ســمت تحرک الکتریکی همچنین فرصت هایی را برای سیاســت گذاران و 
دولت هــا فراهــم می کند تا آینــده ای پایدارتر ایجــاد کنند. دولت هــا می توانند با 
سرمایه گذاری در ایســتگاه های شارژ و ارائه مشــوق هایی به مصرف کنندگان برای 
روی آوردن به خودروهای الکتریکی از توســعه زیرساخت های خودروهای الکتریکی 
حمایت کننــد. با انجام این کار، آنها می توانند انتشــار گازهای گلخانه ای را کاهش 
دهند و کیفیت هوا را بهبود بخشــند و منجر به ســیاره ای سالم و آینده ای پایدارتر 
شوند.در نتیجه، ظهور وسایل نقلیه الکتریکی فرصت قابل توجهی را برای کارآفرینان، 
نوآوران و سیاســت گذاران برای ایجاد ارزش برای جامعــه فراهم می کند. با تقویت 
نوآوری و کارآفرینی، می توانیم رشد بازار خودروهای الکتریکی را تسریع کنیم و آینده 
پایدارتری خلق کنیم.بازار جهانی انواع خودروها تحت تأثیر همه گیری کووید- ۱۹ و 
رکود اقتصادی پس از آن قرار گرفت. در بحبوحه همه گیری، چشم انداز فروش جهانی 
خودروهای برقی کاملًا غیرقابل پیش بینی بود. با این حال، همانطور که زمان نشــان 
داد، ســال ۲۰۲۰ به طور شگفت انگیزی سال مثبت بود و فروش جهانی خودروهای 
برقی ۴۳ درصد نســبت به ســال ۲۰۱۹ رشد کرد و ســهم بازار جهانی خودروهای 
الکتریکی به رکورد ۴.۶ درصد در ســال ۲۰۲۰ رســید.بر اساس گزارش اسکات نت 
ورک، مهمترین فرصت کســب وکار در زمینه خودروهای برقی در ذیل ارائه شــده 
است.فرصت کسب وکار شماره ۱؛ فروش وسایل نقلیه الکتریکی دست دوم کسب وکار 
خودروهای برقی دست دوم بسیار اندک است اما مطمئناً وجود خواهد داشت. تصور 
کنید که بتوانید خودروهای برقی کارکرده را دوباره بفروشــید، اجاره کنید و بخرید. 
بدون شک تعداد بیشــتری از نمایندگی های خودرو از این طریق به سمت آینده ای 
تمام الکتریکی پیش خواهند رفت.با این حال، قبل از اینکه برندهای بزرگ وارد فروش 
خودروهای برقی دست دوم شوند، ممکن است این مسیر برای کارآفرینی باشد که در 
جستجوی ایده کسب وکار بزرگ بعدی است. حتی نمایندگی های کوچک در مناطق 
کلیدی کلان شهری که به بخش کوچکی از بازار خدمات می دهند، ممکن است بتوانند 
درآمد قابل توجهی کســب کنند.وسایل نقلیه الکتریکی بیشتر به معنای نیاز بیشتر 
به ایســتگاه های شارژ است. یک کارآفرین با ایستگاه های شارژ در مکان های کلیدی 
پارکینگ، آنها را در بسیاری از مکان ها گسترش می دهد. زیبایی این فرصت تجاری 
این اســت که شما نیازی به استخدام افراد زیادی ندارید و می توان عملیات را بدون 
دخالت زیاد مدیریت کرد. تا زمانی که مکان ها و شــارژرهای مناسب برای رانندگان 
را داشته باشید، این یک ایده تجاری هوشمند برای خودروهای الکتریکی است.حتی 
یــک مکانیک معمولی لزوماً نمی داند که چگونــه عیب یابی را روی خودروهای برقی 
اجرا کند. برای بررســی اجزای سیستم و بررســی همه چیز از موتور گرفته تا موارد 
دیگر، به تجهیزات خاصی نیاز دارد. مفهوم مرکز تشخیص خودروهای الکتریکی هنوز 
رایج نشده است.با این حال، راهی را تصور کنید که صاحبان خودروهای برقی روزمره 
بتوانند به سرعت مطالعه و گزارشی از سلامت خودروی خود دریافت کنند. تنها کاری 
که یک کسب وکار باید انجام دهد این است که تجهیزات را خریداری کند، فضایی را 
برای راه اندازی یک دســتگاه تشخیصی اجاره کند و نیاز در بازار محلی خود را برای 
خدمات مذکور برجســته کند.گاراژ تعمیر و ســرویس خودرو را مختص خودروهای 
برقی تعریف کنید. مکانیک هایی را اســتخدام کنید کــه مهارت های لازم برای کار 
با قطعات تخصصی مربوط به وســایل نقلیه الکتریکی را داشته باشند. مکانیک های 
زیادی وجود دارد، اما صاحبان وســایل نقلیه الکتریکی می خواهند بدانند که وسایل 
نقلیه خود را در دستان خوب و قابل اعتمادی قرار می دهند.کسب وکاری که به عنوان 
کارشــناس تعمیر خودروی برقی علامت گذاری می شــود، ارزش فوق العاده ای دارد.

باتــری خودروهای الکتریکی در نهایت از کار خواهند افتاد. همان طور که این اتفاق 
می افتد، این با ضایعات غیر قابل اندازه گیری برابری می کند. کســب وکارهای ماهری 
که می توانند باتری های وسایل نقلیه الکتریکی مستعمل را تعمیر و به فروش برسانند، 
ممکن است درگیر باشند. یک باتری بازسازی شده ارزان تر از خرید باتری جدید است 
و از آنجایی که باتری های خودروهای الکتریکی فوق العاده گران هســتند، انتظار 
می رود که مصرف کنندگان علاقه بیشــتری به باتری های مستعمل داشته 
باشــند.با کاهش بازده نگهداری و تعمیرات، از آنجایی که هزینه نگهداری 
خودروهای برقی بســیار کمتر اســت، انتظار می رود که کســب وکارهای 
مرتبط با خودرو و مکانیک های بیشــتری وارد فضای نوســازی شوند.یکی 
دیگــر از فرصت های تجاری خودروهای الکتریکی که در انتظار هر کســی 
اســت که می خواهد تحقیق کند، خرید و فروش ســهام شرکت ها در بازار 
است. برندها و شرکت های جدید خودروهای الکتریکی که از تولید مستقیم 
خودروهای الکتریکی منشــعب شــده اند، هر روز در حال افزایش هستند.

بــه دنبال ســرمایه گذاری های قابل توجیه در تولیدکننــدگان خودروهای 
الکتریکــی، تولیدکنندگان قطعات خودروهــای الکتریکی، تولیدکنندگان 
باتری خودروهای الکتریکی و شــرکت های زیرســاخت شــارژ خودروهای 

الکتریکی باشید.

گزیده خبر

معاون جهاد کشاورزی ساوه:

حجم صادرات انار نسبت به حجم تولید آن پائین است

گزارشی از بازدید ۵ ساعته سخنگوی شورای نگهبان از نمایشگاه کتاب

تولید لوکوموتیوهای برقی، 
هیبریدی و هوشمند به زودی

نکاتی که باید درباره کاهش حجم 
اینترنت تان بدانید

وزیر صنعت، معدن و تجارت در مراسم رونمایی از لوکوموتیوmap۳۰ صنعتی شدن را یک ضرورت دانست و گفت: 
این محصول امروز است که تولید و تمام شد؛ ما محصول فردا می خواهیم. لکوموتیو برقی، لوکوموتیو هیبریدی 
و لوکوموتیو هوشمند خواسته ما است.به گزارش ایسنا، امروز مراسم رونمایی از لوکوموتیو باری map۳۰ و موتور 
MP۶۱۰ با حضور وزیر صنعت، معدن و تجارت، معاون وزیر راه و شهرسازی، رئیس کمیسیون صنایع و معادن 
مجلس و مهندسان گروه صنعتی مپنا در محل کارخانه لوکوموتیو مپنا برگزار شد.عباس علی آبادی- وزیر صنعت، 

معدن و تجارت- در این مراسم با بیان اینکه صنعت ایران و به ویژه صنایع هایتک همچون مپنا افتخارآمیز.....

عضویت ایران در اتحادیه بین المللی 
اعتبارسنجی آزمایشگاه ها

طلای جهانی گوش به زنگ شد
سایه روشن بازار اجاره با ایجاد سامانه 
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گزیده خبر

سردار جلالی: نیازمند تعیین 
سخنگوی واحد و مدیریت اخبار 

در وقوع حوادث هستیم

رئیس ســازمان پدافند غیرعامل کشــور گفت: مهمترین موضوع در وقوع حوادث، 
تعیین ســخنگوی واحد برای آن اســت تا با مدیریت درست رسانه و اخبار، شاهد 
کمترین میزان به خطرافتادن امنیت روانی جامعه باشــیم.به گزارش ایسنا، سردار 
غلامرضا جلالی در گردهمایی فرماندهان ارشد پدافند غیرعامل مناطق ویژه نفتی با 
اشاره به عملیات طوفان الاقصی و تاثیر راهبردی آن بر منطقه و جهان، تصریح کرد: 
جهان غرب با حمایت از اقدامات جنایتکارانه رژیم صهیونیستی در نوار غزه در واقع 
تمام آبروی خود را بر ســر این رژیم قمار کرد و ماهیت پوچ حقوق بشــر آمریکایی 
را برای جهانیان برملا کرد.وی با اشاره به حمله صهیونیست ها به کنسولگری ایران 
در سوریه، اظهار کرد: پاسخ مشروع، قانونی و هوشمندانه جمهوری اسلامی به این 
تجاوز و تنبیه رژیم صهیونیســتی، دستاوردی اســت که در آینده و سرنوشت این 
رژیم تاثیر خواهد داشــت.رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشور با تاکید بر ضرورت 
آمادگی زیرساخت های حیاتی در برابر تهدیدات ترکیبی، گفت: نمونه این تهدیدات 
را در حمله تروریستی به خطوط انتقال گاز دیدیم که با اقدام به موقع صنعت نفت 
و گاز، پیامدهای آن مدیریت شد.جلالی با تاکید بر لزوم اقدامات جدی برای کاهش 
تهدیدات درون زا، افزود: در این زمینه سازمان پدافند غیرعامل کشور، دستورالعملی 
را تهیه کرده که در حال نهایی شــدن اســت و در آن نقش ها و وظایف مشــخص 
شده است.وی با بیان اینکه از مهمترین موضوعات در وابستگی متقابل زیرساختی، 
مدیریت پیامدهاست، یادآور شد: برگشت پذیری زیرساخت پس از حادثه، از جمله 
ظرفیت هایی اســت که باید برای تقویت چابکی و توانمندی هایش در زیرساخت ها، 
اقدامات اساســی انجام شــود. همچنین از موضوعات مهم در وقوع حوادث، تعیین 
سخنگوی واحد برای حوادث است تا با مدیریت درست رسانه، شاهد کمترین میزان 
به خطر افتادن امنیت روانی جامعه با مدیریت اخبار باشــیم.رئیس سازمان پدافند 
غیرعامل کشور با بیان اینکه مهمترین مسئولیت فرماندهان ارشد پدافند غیرعامل 
مناطق نفتی، فرماندهی مدیریت بحران حادثه اســت، ادامه داد: این فرماندهان با 
توجه به اختیارتشان باید بتواند با تهیه و ارائه طرح و برنامه مناسب »پاسخ اضطراری 
به حوادث« حادثه و پیامدهای آن را مدیریت کنند. این برنامه در واقع باید واکنش 
و پاســخ مناسب به سناریوی تهدیدات پایه را برای زیرساخت مربوطه ترسیم کند.

جلالی افزود: مســئولیت بعدی فرماندهان ارشــد پدافند غیرعامل مناطق نفتی، 
جلوگیری از قطع خدمات رسانی ناشــی از حوادث و تهدیدات است. اگر حادثه ای 
اتفاق افتاد، کارکرد زیرساخت نباید قطع شود تا شاهد تداوم کارکرد زیرساخت مورد 
نظر باشــیم.جلالی گفت: برگشت پذیری زیرساخت باید مورد توجه این فرماندهان 
باشد تا اگر حادثه به هر دلیلی اتفاق افتاد، به سرعت تعمیرات لازم صورت گیرد و 
زیرساخت به کارکرد خود بازگردد. مدیریت پیامد، کاهش آسیب پذیری و مدیریت 
وابستگی ها نیز یکی از اقداماتی است که باید در دستور کار فرماندهان ارشد پدافند 

غیرعامل مناطق نفتی قرار گیرد.

بیاتی: برگزاری انتخابات 
الکترونیک اقدام مثبت از سوی 

دولت بود
کمیســیون  ســخنگوی 
امورداخلی کشور و شوراهای 
اســلامی  شــورای  مجلس 
گفــت: در ایــن دوره که با 
تلاش دولت در تهران و قم و 
چندین شهر دیگر انتخابات 
الکترونیک برگزار شد، شاهد 
بودیم که هم ســرعت و هم 
دقت کار بــالا رفت.ولی الله 
بیاتی در گفت وگو با ایسنا، با 

اشاره به تجربه برگزاری انتخابات الکترونیک، بیان کرد: برگزاری انتخابات الکترونیک 
یک اقدام درســت و به جایی بود که در این دولت محقق شد. با برگزاری انتخابات 
الکترونیک عوامل نیروی انسانی کاهش یافته و به دنبال آن هزینه ها نیز پایین می 
آید. از سوی دیگر امنیت و دقت انتخابات نیز ارتقا پیدا می کند.نماینده مردم تفرش 
و آشتیان در مجلس شورای اسلامی، در ادامه با بیان اینکه ما باید زیرساخت های 
لازم را فراهم کنیم تا انتخابات الکترونیک به شــکل فراگیر برگزار شود، اظهار کرد: 
برگزاری انتخابات الکترونیک به مصلحت کشور است. در این دوره که با تلاش دولت 
در تهران و قم و چندین شهر دیگر انتخابات الکترونیک برگزار شد، شاهد بودیم که 
هم سرعت و هم دقت کار بالا رفت. از سوی دیگر از خطاهای احتمالی نیز پیشگیری 
می شود.بیاتی در پایان تصریح کرد: دولت یک نقش اجرایی بر عهده دارد، که عوامل 
اجرایی آن را به خوبی انجام دادند. انتخابات ســال آینده نیز که انتخابات شوراها و 
ریاست جمهوری است از اهمیت بالایی برخوردار است. انتخابات الکترونیک تجربه 
خوبی بود که باید توســعه داده شود و از همین الان باید برای افزایش رضایتمندی 

مردم تلاش کرد.

مدیرکل دفتر غرب آسیای سازمان توسعه تجارت:

لزوم تغییر رویکرد در بازار عراق
مدیرکل دفتر غرب آسیای سازمان توسعه تجارت ایران با بیان اینکه اگر رویکرد ما به عراق با 
محور صادرات کالا بوده، این رویکرد باید تغییر کند، گفت: باید به سمت سرمایه گذاری مشترک 
یا تولید در عراق بریم، چون با توجه به برنامه ریزی این کشور برای حرکت به سمت خودکفایی، 
ممکن است برخی از کالاهای صادراتی ایران به عراق با ممنوعیت واردات مواجه شود.به گزارش 
ایســنا، عبدالامیر ربیهاوی در نشست »نحوه تجارت با کشور عراق و فرصت های پی رو« اظهار 
کرد: دفتر غرب آســیای سازمان توسعه تجارت، ۱۳ کشور را مدیریت می کند که ۴۵ درصد از 
مجموع کل تجارت ایران با  این کشــورها اســت. وی با بیان اینکه در هدف گذاری های دیده 
شده در دیپلماسی اقتصادی ۱۵ کشور همسایه و دو کشور اولویت دار چین و هند دیده شده، 
تصریح کرد: از بین این کشورها، بالاترین تجارت ایران در سال ۱۴۰۲ با رقم ۲۷ میلیارد دلار با 
امارات و پایین ترین رقم به دلیل قطع روابط، با عربستان صعودی بوده که سال گذشته تجارتی 
نداشتیم.به گفته این مقام مســئول، هرچند در آمار شریک اول تجاری ایران، چین است، اما 
بــا توجه به اینکه کالاهای صادراتی ایران به چین، کالاهای با ارزش افزوده بالا نیســتند و در 
مقابل ۱۰ میلیارد دلار صادرات سالانه ایران به عراق مربوط به کالای دارای ارزش افزوده است، 
می توان گفت عراق شریک اول تجاری ایران است. ربیهاوی با بیان اینکه باید برای عراق وقت 
بیشتری بگذاریم، با اشاره به موقعیت جغرافیایی عراق و مرزهای مشترک آن با ایران، تصریح 
کرد: در سال های گذشته بخشی از زیرساخت های عراق در جنگ از بین رفته که ایران می تواند 
در بازسازی آن ها همکاری و سرمایه گذاری کند. از طرف دیگر عراق کشوری است که از سال 
۲۰۱۹ تا الان ســالانه بیش از ۹۰ میلیارد دلار درآمد نفتی داشته که ۹۵ درصد این درآمد را 
صرف واردات کرده است. در اصل ۹۵ درصد نیازهای این کشور از طریق واردات تامین می شود؛ 
هرچند می توان گفت این کشور در سال های اخیر به سمت خودکفایی در برخی حوزه ها رفته 
و ممکن اســت این رقم تا ۹۰ درصد کاهش یافته باشد. اما بابد این نکته را هم در نظر گرفت 
که صادرات ایران به عراق از سیب زمینی و پیاز شروع شد، اما به خطوط ماشین آلات، احداث 
واحدهای تولیدی، نیروگاه، پالایشگاه و صنایع سنگین ختم شده است. رقبای ایران هم از ترکیه 
و چین تبدیل به امارات، مصر، عربستان و اردن شده است.مدیرکل دفتر غرب آسیای سازمان 
توســعه تجارت ایران با بیان اینکه در ۲۰ سال گذشته رویکرهای اقتصادی عراق عوض شده، 
تصریح کرد: عراق در سال ۲۰۲۳ به دنبال جذب سرمایه گذاری است و رویکرد جذب سرمایه 
و خودکفایی را دنبال می کند. همچنین این کشــور قصد دارد به عراق صنعتی قبل از ۱۹۸۰ 

برگردد و واحدهای صنعتی خود را بازسازی کند.

کاهش اســتان های با نرخ بیکاری بالاتر از ۱۰ درصد از ۱۵ استان به ۶ 
استان در دولت سیزدهم

گزارشی از بازدید ۵ ساعته سخنگوی شورای نگهبان از نمایشگاه کتاب

در پی دســتور رئیس جمهور برای اقدام جهت کاهش نرخ بیکاری ۶ استان با نرخ بیکاری 
بالاتر از میانگین کشور، در جلسه ای با حضور معاون اول رئیس جمهور تصمیمات و اقدامات 
مورد نیاز برای کاهش نرخ بیکاری در این استان ها اتخاذ شد.به گزارش ایسنا، محمد مخبر 
در این جلســه بنگاه های خرد، کوچک و متوســط را ســریعترین میانبر برای کاهش نرخ 
بیکاری در این اســتان ها در کوتاه مدت برشمرد و تأکید کرد: باید با تکیه بر ظرفیت های 
مردمــی و همچنین نهادهای حمایتی همانند کمیته امــداد امام خمینی )ره( نرخ بیکاری 
در این ۶ استان به زیر ۱۰ درصد برسد.معاون اول رئیس جمهور با تأکید بر در اختیار قرار 
دادن منابع حســاب عدالت و پیشرفت دســتور داد، تسهیلات پرداخت شده به این حساب 
طبق قانون اشتغال پایدار روســتایی توسط موسسات و بانکهای متولی بازگشت داده شود.

معاون اول رئیس جمهور تصریح کرد: باید به تناســب ظرفیت های این ۶ اســتان یک وزیر 
بعنوان معین این اســتان ها برای رفع چالش ها و مشکلات بیکاری تعیین شود و همچنین 
با برگزاری جلسه با اعضای حساب پیشرفت و عدالت اقدامات لازم برای فعال شدن بیش از 
گذشته این حساب اجرایی شود.مخبر با تأکید بر اینکه تا زمانی که ایده ها، خلاقیت و منابع 
مردم به صحنه اقتصادی وارد نشود، شعار جهش تولید با مشارکت مردم محقق نخواهد شد، 
گفت: فعال کردن مردم در عرصه اقتصاد مهمترین اولویت استان ها بویژه این ۶ استان است 
و باید بسترها و کانون هایی به تناسب ظرفیت استان ها برای اشتغال زایی با تکیه بر بنگاه 
های کوچک و متوسط شکل گیرد.معاون اول رئیس جمهور در این جلسه که وزرای کشور 
و تعاون، کار و رفاه اجتماعی، دبیر هیئت دولت،  رئیس سازمان برنامه و بودجه و استانداران 
اردبیل، سیســتان و بلوچستان، خوزستان، کردستان، لرســتان و کرمانشاه حضور داشتند، 
گفت: دولت با اعطای زمین، مجوز و تسهیلات بانکی در کنار استانداران این ۶ استان است 
تا با تهیه بســته های جذاب سرمایه گذاری بستر فعالیت و توسعه صنعتی و اقتصادی این 
اســتان ها فراهم شــود.وی با بیان اینکه به صحنه آوردن مردم در عرصه اقتصاد باید جزو 
ملاک های جدی استانداران باشد، تأکید کرد: وزارتخانه های اقتصاد، کشور و تعاون،  کار و 
رفاه اجتماعی، بانک مرکزی و معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم کشور با هماهنگی 
ســازمان برنامه و بودجه طی جلســات منظم برنامه تحولی بیکاری برای رســیدن به نرخ 
بیکاری زیر ۱۰ درصد در این ۶ اســتان را تدوین کنند.مخبر از اســتانداران این ۶ اســتان 
خواست علاوه بر اولویت دهی به کارخانه های تعطیل و نیمه تعطیل و با بررسی میدانی در 

شهرک های صنعتی و ارائه حمایت ها و تامین سرمایه در گردش مورد نیاز، این کارخانه ها 
هرچه سریعتر به مدار تولید بازگردند.در این جلسه وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با ارائه 
گزارشــی از نرخ بیکاری اســتان های بالاتر از نرخ بیکاری کل کشور در سال ۱۴۰۲ گفت: 
با تلاش های دولت ســیزدهم در سایر اســتان ها نرخ بیکاری روند کاهشی داشته است تا 

جایی که در برخی از استان ها نرخ بیکاری به کانال ۷ درصد و زیر این آمار رسیده است.
وزیر کشور نیز در این جلسه با اشاره به اینکه ۱۹۱ هزار و ۴۹۰ سهمیه ابلاغی برای استان 
ها در زمینه اشــتغال مرزی و فارغ التحصیلان و ســایر بخش ها در نظر گرفته شده است، 
ادامه داد: واگذاری پروژه ها به خود اســتانداری ها و تفویــض اختیار از برنامه های وزارت 
کشــور برای کاهش نرخ بیکاری در استان ها است.رئیس سازمان برنامه و بودجه نیز تأکید 
کرد: بیش از ۱۵ اســتان در کشور نرخ بیکاری بالای ۱۰ درصد داشته اند که با تلاش های 
دولت به ۱۰ استان رسیده است.وی افزود: استان ها باید سرمایه گذاران را به سمت سرمایه 
گذاری هدایت و تشــویق کنند که در این راستا شــرکت های پیشران و استان های معین 
برای حل مشــکلات بیکاری این ۶ استان باید به میدان بیایند.سید مرتضی بختیاری رئیس 
کمیتــه امداد امام خمینی)ره(  نیز با تأکید بر لزوم همکاری بانکها و نهادهای حمایتی برای 
طرح های اشتغال زایی گفت: در کمیته امداد ۲۸۹ هزار مستعد شغلی شناسایی شده اند که 
با تســهیل گری،  راهبری شغلی و حمایت های مالی می توان اشتغال پایدار آنان را تضمین 
کرد تا از تحت پوشــش نهادهای حمایتی خارج شــوند.هم چنین در این جلسه استانداران 
اردبیل، سیستان بلوچستان، خوزستان، کرمانشاه، کردستان و لرستان به تشریح پیشنهادها،  
راهکارها و برنامه هــای لازم برای کاهش نرخ بیکاری از جمله جلوگیری از نگاه کل نگری 
به اســتانها،  ارائه تسهیلات به بخش کشاورزی و صنعت، لزوم توجه به بازارچه های مرزی، 
ارائه تســهیلات بانکی به مشاغل خرد، اجرای کامل مصوبات سفرهای مقام معظم رهبری و 
اســتانی رئیس جمهور،  افزایش سهم گردشگری، اتمام طرح های نیمه تمام و شکل گیری 
ســهمیه پایین دست پرداختند.گفتنی اســت در این جلسه اعلام شد، با رونمایی از سامانه 
جستجوی شغلی در وزارت تعاون ۳۵۰ هزار فرصت شغلی طی ۸ ماه توسط بخش خصوصی 
بارگذاری شده است که با راه اندازی نظام جامع اطلاعات بازار کار، استانداران به راحتی به 

تعداد بیکاران در هر استان به ویژه فارغ التحصیلان دانشگاهی دسترسی خواهند داشت.

عضو حقوقدان و ســخنگوی شــورای نگهبان چند روز پس از برگزاری مرحله دوم انتخابات 
دوازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی به نمایشگاه کتاب تهران رفت.به گزارش ایسنا به نقل 
از پایگاه اطلاع رســانی شورای نگهبان، هادی طحان نظیف عضو حقوقدان و سخنگوی شورای 
نگهبان چند روز پس از برگزاری مرحله دوم انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی 
به نمایشــگاه کتاب تهران رفت.وی در بدو ورود به مصلای امام خمینی )ره( مورد اســتقبال 
مسئولان و برگزارکنندگان این رویداد بزرگ فرهنگی قرار گرفت و در گفتگوی با آن ها از روند 
برگزاری نمایشگاه و میزان استقبال مردم مطلع شد.سخنگوی شورای نگهبان در این نشست 
از همکاری نمایشــگاه بین المللی کتاب تهران برای برپایی شــعب اخذ رای در روز جمعه ۲۱ 

اردیبهشت ۱۴۰۳ در این رویداد مهم نیز قدردانی کرد.
رونمایی از کتابی درباره پدر موشکی سپس طحان نظیف وارد شبستان مصلای امام خمینی )ره( 
شد و ابتدا به غرفه نشر پژوهشگاه علوم و فرهنگ اسلامی دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه 
قم رفت و در گفتگو با غرفه داران با تازه ترین آثار این پژوهشگاه آشنا شد.وی در ادامه در مراسم 
رونمایی از کتاب »مرد ابدی« زندگی نامه ســردار شــهید حسن طهرانی مقدم که به قلم خانم 
معصومه سپهری و توسط انتشارات شهید کاظمی و خبرگزاری تسنیم منتشر شده حضور یافت 
و همراه با سردار فدوی جانشین فرمانده کل سپاه، غلامعلی حدادعادل عضو مجمع تشخیص 
مصلحت نظام، حمیدرضا مقدم فر مشــاور فرمانده کل سپاه و وحید جلیلی قائم مقام فرهنگی 
ســازمان صدا و سیما به رونمایی از این کتاب و تجلیل از پدر موشکی ایران پرداخت.انتشارات 
صهبــا دومین غرفه ای بود که مورد بازدیــد طحان نظیف قرار گرفت. وی در این بازدید، کتاب 
»روایت آخر« را مورد تورق قرار داد.تجلیل ســخنگو از مقاومت فلسطینی ها این حقوقدان به 
غرفه فلسطین هم سری زد و در گفتگو با مسئولان این غرفه که از فلسطینی ها و فعالان عرصه 
دفاع از فلسطین و مسجدالاقصی بودند، یاد و خاطره شهدای غزه را گرامی داشت. فلسطینیان 
نیز به وی چفیه مقاومت اهدا کردند و آن را بر گردن وی انداختند.ســخنگوی شورای نگهبان 
در این غرفه با اشــاره به حرکت آزادی خواهان جهان در کشورهای مختلف و دانشگاه ها، ابراز 
امیدواری داشــت که هر چه زودتر جشن بزرگ پیروزی فلسطینیان در مسجدالاقصی برگزار 
شود و در آن مسجد نماز بخوانیم.انتشارات علمی و فرهنگی نیز میزبان طحان نظیف بود. وی 
ابتدا به گفتگو با مســئولان آن انتشاراتی پرداخت و در جریان مسائل و مشکلات ناشران قرار 
گرفت. ســپس از تازه ترین آثاری که توســط این انتشاراتی به چاپ رسیده، دیدن کرد.در این 
غرفه کتاب »تاریخ تحلیلی جامعه شناســی دیوان سالاری« که توسط دکتر علی اکبر فرهنگی 
نوشــته شده و تاکنون ۲ جلد از ۶ جلد آن منتشر شده، مورد تورق سخنگوی شورای نگهبان 

قرار گرفت.
توصیه به جوانان برای مطالعه آثار اســتاد مطهری طحان نظیف در غرفه نشر شاهد نیز حضور 
یافت و با آثاری که توســط این انتشاراتی منتشر شده، آشنا شــد. آثار این نشر در حوزه های 
زندگینامه داستانی، شعر - هنری، کودک و نوجوان، رمان و داستان، ترجمه، خاطره و مستند 
پژوهشی است.انتشارات صدرا مرکز نشر آثار استاد شهید مرتضی مطهری هم مورد بازدید این 
عضو حقوقدان شــورای نگهبان قرار گرفت. »اقتصاد تطبیقی«، »فطرت و تربیت«، »اســلام و 
مساله ملیت«، »بحثی درباره مرجعیت و روحانیت«، »خطابه های اخلاقی« و »انحطاط و ترقی 
تمدن ها« از جمله تازه های نشر این انتشاراتی بود که وی از آن ها دیدن کرد.طحان نظیف گفت: 
آثار استاد شهید مطهری همواره تازه، همچنان پاسخگوی نیاز و شبهات و دارای درسنامه ها و 
نکات راهبردی برای جوانان و دانشجویان است. برای تقویت اندیشه های بنیادین و فکری باید به 
آثار استاد مطهری مراجعه کرد.سخنگوی شورای نگهبان سپس به غرفه انتشارات امیرکبیر رفت 
که ابتدا به سوالات چند نفر از بازدیدکنندگان که در رابطه با مصوبات مجلس شورای اسلامی 
پاسخ داد و سپس از کتاب هایی همچون »مرد بی اسلحه«، »اصلاحات ارضی در ایران«، »آینده 
آمریکا« و »آمریکاشناســی« اثر پرفســور حمید مولانا و... دیدن کرد. تاکید سخنگو بر تبلیغ 
کتاب های »روایت پیشــرفت« انتشارات راه یار غرفه دیگری بود که طحان نظیف در آن حضور 
یافت و با مســئولان و غرفه داران جوان به گپ و گفت پرداخت. این غرفه که فضایی متفاوت 
نســبت به سایر غرفه ها داشت، کتاب هایی از روایت پیشرفت، جبهه بین الملل انقلاب اسلامی، 
مطالعات فرهنگی - تربیتی و... داشت.این عضو حقوقدان شورای نگهبان پس از تورق کتاب های 

»به توان هایتک«، »سلول های بهاری« و »عملیات احیا« گفت: برخی از این کتاب ها که درباره 
روایت پیشرفت است به دستم رسیده اما هنوز فرصت نکرده ام، مطالعه کنم. این گونه کتاب ها 
باید منتشر و توسط اهالی رسانه تبلیغ شود. نوجوانان و جوانان اگر این کتاب ها را مطالعه کنند، 
هم به ایران اســلامی افتخار خواهند کرد، هم به آینده امیدوار خواهند شــد و زمینه ای برای 
تلاش بیشتر آن ها می شود. البته در این خصوص هم باید به دنبال قالب های نو و ادبیات جذاب 
برای کودکان و نوجوانان بود.وی در خصوص کتاب »مادران میدان جمهوری« هم که توســط 
انتشارات راه  یار منتشر شده است، گفت: این کتاب روایتی مادرانه از دعوت مردم به انتخابات 
و مشارکت در پای صندوق های رای است. این کتاب را در روزهای منتهی به برگزاری انتخابات 
مجلس دوازدهم خواندم و از خواندن آن لذت بردم. ئطحان نظیف که در ششــمین روز برپایی 
نمایشگاه کتاب به مصلای امام خمینی )ره( تهران رفته بود، از کتاب های انتشارات سوره مهر 
به خصوص آثاری که در بخش رمان و داســتان و ادبیات پایداری منتشر شده، بازدید کرد.این 
اســتاد دانشگاه گفت: »دا«، »پایی که جا ماند«، »جاده های سربی« و »لشکر خوبان« از جمله 
کتاب های خوب انتشارات سوره مهر اســت که آن ها را مورد مطالعه قرار داده ام.»سرباز قاسم 
سلیمانی«؛ هدیه خط مقدم سخنگوی شورای نگهبان از غرفه »مطاف عشق« که تولیدکننده 
آثاری در حوزه ایثار و شهداست، غرفه شاعران پارسی زبان که تولیدکننده آثار شاعران است و 
غرفــه »منهاج علم« که تولیدکننده آثاری از عالمان دینی همچون آیت الله کعبی با رویکردی 
نو در نشــر کتب علوم انسانی اسلامی اســت هم بازدید کرد. »فقه حقوق اساسی« و »ولایت 
فقیه« از جمله آثار آیت الله کعبی اســت که توسط منهاج علم، تولید شده است. طحان نظیف 
در انتشــارات خبرگزاری فارس هم حضور یافت و ضمن تجلیــل از تلاش های خبرنگاران در 
انعکاس اخبار و رویدادهای مربوط به شــورای نگهبان و انتخابات، از ورود این رسانه به عرصه 
انتشارات قدردانی کرد.وی به انتشارات خط مقدم که تولیدکننده آثاری در حوزه دفاع مقدس، 
مدافعان حرم و شهداســت نیز ســری زد و ضمن عرض خداقوت با تولیدات این نشــر آشنا 
شد و کتاب »سرباز قاسم ســلیمانی« را از این غرفه دریافت کرد.سخنگوی شورای نگهبان با 
حضور در غرفه نشــر معارف هم از برخی کتاب های این انتشــارات همچون »ستاره ها چیدنی 
نیســتند« تجلیل کرد و گفت: این کتاب را به تعدادی از افراد هدیه داده ام و هر کس که این 
کتاب را خوانده لذت برده اســت.»بر فراز کشــتزار«، »جُنگ نامه کریم«، »پشت این پنجره«، 
»مقتل حسینی نوجوان« و »شیر خدا علی« از جمله  تازه های نشر معارف بود که مورد تورق و 
دیدن طحان نظیف قرار گرفت. وی همچنین در گفتگو با غرفه داران برای آن ها آرزوی موفقیت 
کرد.»حقوق برنامه« تازه ترین کتاب ســخنگو در نمایشگاه کتاب »پژوهشکده شورای نگهبان؛ 
مرجع علمی حقوق اساسی جمهوری اسلامی ایران« غرفه  دیگری بود که طحان نظیف در آن 

حضور یافت. پژوهشکده شورای نگهبان در سال های گذشته فعالیت های چشمگیری در حوزه 
نشر داشته و کتاب های ارزشمندی به جامعه حقوقی کشور ارائه کرده است.وی در آن غرفه در 
گفتگو با مسئولان و غرفه داران در جریان میزان استقبال و رضایتمندی مردم از آثار پژوهشکده 
قرار گرفت و با تعدادی از بازدیدکنندگان این غرفه نیز گفتگو کرد. »حقوق برنامه« تازه ترین اثر 
دکتر طحان نظیف و منتشر شده توسط پژوهشکده شورای نگهبان است که در ماه های گذشته 
با حضور رئیس سازمان برنامه و بودجه رونمایی شد و در این غرفه ارائه شده است. سخنگوی 
شورای نگهبان آثار دیگری همچون »تفکیک تقنین و اجراء، تحلیل مرزهای صلاحیت تقنینی 
در روابط قوای مقننه و مجریه« و شرح بندهای ۱، ۲ و ۳ اصل ۱۱۰ قانون اساسی در قالب دو 
جلد دارد که توسط پژوهشکده شورای نگهبان منتشر شده است.یکی دیگر از غرفه ها که این 
عضو حقوقدان شورای نگهبان از آن دیدن کرد، »مکتب حاج قاسم« بود. »باران گرفته است«، 
»این خانه فروشی نیست«، »طبقه بندی موضوعی سخنرانی های منتشرشده شهید سلیمانی« و 
»همراه ما بود« از جمله آثار تازه منتشر شده مکتب حاج قاسم بود که از سوی مسئولان غرفه به 
وی معرفی شد. سخنگوی شورای نگهبان در این غرفه گفت: سردار شهید حاج قاسم سلیمانی 
قهرمان ملی اســت و برای اینکه این قهرمان به خوبی به کودکان و نوجوانان معرفی شود باید 
به تولید آثاری فاخر پرداخت. گفتگو با مردم و پاســخ به سوالاتشان انتشارات انقلاب اسلامی 
که منتشر کننده آثار رهبر معظم انقلاب اسلامی است، آخرین غرفه ای بود که طحان نظیف در 
آن حضور یافت و از تازه های نشــر دیدن کرد.طحان نظیف در این بازدید ۵ ساعته از نمایشگاه 
کتاب در غرفه های موزه عبرت ایران، برترین آرزو، موسســه مطالعات راهبردی علوم و معارف 
اسلام، نشر سرو موزه انقلاب اسلامی و دفاع مقدس، مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی، 
واژه پرداز اندیشه ناشر آثار علما و اساتید اخلاق، انتشارات دانشگاه امام صادق )ع(، آرمان دانشجو 
و مرکز اسناد انقلاب اسلامی نیز حضور یافت.این عضو حقوقدان شورای نگهبان که متولد شهر 
دزفول اســت، کتاب دزفول در جنگ را به همــراه مجید بذرافکن معاون فرهنگی و اجتماعی 
سپاه پاسداران با انتشارات مرکز اســناد انقلاب اسلامی به چاپ رسانده است. اتفاقاُ  بذرافکن 
در نمایشــگاه کتاب حضور داشت و در یکی از راهروها با یکدیگر دیدار کردند.همچنین کتاب 
»مفهوم قانون از منظر فقه امامیه و مکتب اثبات گرایی حقوقی« و » استناد به سیاست های کلی 
نظام در دیوان عدالت اداری« از جمله آثار طحان نظیف است که توسط انتشارات دانشگاه امام 
صادق )ع( منتشر شده است. گفتنی است؛ از حاشیه های حضور سخنگوی شورای نگهبان در 
نمایشــگاه بین المللی کتاب تهران که از روز ۱۹ اردیبهشت آغاز به کار کرده، گفتگو با مردم و 
بازدیدکنندگان و پاسخ به سوالات و انتقادات آن ها در حوزه های گوناگون به خصوص موضوع 

انتخابات بود.

فرمانده نیروی هوایی ارتش گفت: نیروی هوایی ارتش به عنوان یک نیروی پیشران، روز به روز در حال پیشرفت و مقتدرتر شدن است.
به گزارش خبرگزاری مهر، با حضور امیر حمید واحدی فرمانده نیروی هوایی ارتش، حجت الاســلام ســید احمد قاضی رئیس اداره 
عقیدتی سیاسی نهاجا و جمعی از مسئولین و فرماندهان، مراسم تجلیل از خانواده های شهدا، ایثارگران و پیشکسوتان این نیرو ساکن 
در استان های خراسان رضوی و شمالی در پایگاه شکاری شهید حبیبی مشهد تجلیل شد.امیر واحدی در این مراسم با بیان اینکه اگر 
ایران، امروز بر قله های افتخار و اقتدار ایستاده است به برکت خون همین شهداست، گفت: شما خانواده های شهدا و ایثارگران به ما 
آبرو و حیثیت داده اید و هر کاری را که برای شما عزیزان انجام دهیم باز کم است و چیزی جز افتخار نیست.وی با بیان اینکه نیروی 
هوایی ارتش به عنوان یک نیروی پیشران، روز به روز در حال پیشرفت و مقتدرتر شدن است افزود: بی شک دعای خیر شما خانواده 

های معظم شهدا باعث افتخار آفرینی و عزت خلبانان و کارکنان این نیرو که سربازان نظام هستند خواهد شد.

نایب رئیس مجلس شورای اسلامی از موافقت دولت با کاهش ساعت کاری به ۴۰ ساعت در هفته 
خبر داد.به گزارش ایسنا، رسیدگی به جزئیات لایحه اصلاح ماده ۸۷ قانون مدیریت خدمات کشوری 
در دستور کار امروز نمایندگان مجلس در صحن علنی قرار گرفت.دولت در لایحه اصلاح ماده ۸۷ 
قانون مدیریت خدمات کشوری کاهش ساعت کاری از ۴۴ ساعت به ۴۲ و نیم ساعت در هفته را 
آورده بود که کمیسیون اجتماعی در مصوبات خود این میزان را به ۴۰ ساعت در هفته کاهش داده 
بود.تعدادی از نمایندگان در جلسه قبلی مجلس و جلسه امروز پیشنهاد به لایحه دولت را مطرح 
کردند که عبدالرضا مصری نایب رئیس مجلس شورای اسلامی که اداره جلسه علنی امروز را بر عهده 
داشت در واکنش به نمایندگان اظهار کرد: دولت با کاهش ساعت کاری کارمندان دولت به ۴۰ ساعت 

در هفته موافقت کرده است.

امیر واحدی:

موافقت دولت با کاهش ساعت کاری نیروی هوایی ارتش یک نیروی پیشران و قدرتمند است
کارمندان به ۴۰ ساعت در هفته
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گزیده خبر

نکاتی که باید درباره کاهش حجم 
اینترنت تان بدانید

دلایل گوناگونی مانند بازی های آنلاین، استفاده از وی پی ان و پروکسی و متوقف کردن 
حالت آپدیت خودکار در دستگاه های الکترونیکی از دلایلی است که برای زود تمام شدن 
حجم اینترنت کاربران مطرح می شود که البته کاربران با رعایت چند نکته می توانند از 
این موضوع جلوگیری کنند.به گزارش ایسنا، گشتن در شبکه های اجتماعی و وبگردی 
آن هم برای ساعت های طولانی که گاهی کاربر متوجه گذر زمان و البته مصرف اینترنت 
نمی شــود، می تواند یکی از کارهای لذت بخشی باشــد که در اوقات فراغت افراد انجام 
می شود.این روزها و با افزایش سرعت اینترنت و شروع پیشرفت نسل پنجم ۵G، حجم 
بیشــتری از اینترنت کاربران صرف شبکه های اجتماعی، کار و آموزش آنلاین می شود، 
درنتیجه کم کردن هزینه های اینترنت و مدیریت مصرف آن هم بسیار ضروری تر از قبل 
است. زود تمام شدن حجم اینترنت و الزام به تهیه بسته اینترنتی یکی از مواردی است 
که می تواند ســبب گلایه کاربران شود، اما حجم اینترنت چیست و چه عواملی در زود 
تمام شدن آن دخیل باشد؟به میزان ترافیک مورد استفاده بر بستر اینترنت که مگابایت 
واحد محاسبه آن اســت، حجم یا ترافیک و سرویس هایی که دارای حجم مشخص در 
مدت زمانی معینی هستند، سرویس های حجمی گفته می شود و رعایت نکاتی ساده از 
سوی کاربران که گاهی مورد غفلت قرار می گیرد می تواند در ذخیره حجم اینترنت موثر 
باشد.با مشاهده لحظه ای میزان مصرف اینترنت، می توان در مصرف اینترنت صرفه جویی 
کــرد بنابراین یکی از راه های صرفه جویی در مصرف اینترنت، مدیریت مصرف اینترنت 
با استفاده از اپلیکشن های گوشی است. چون با وجود اینکه برخی اپراتورها قابلیت های 
»شــارژ و اینترنت اضطراری« را برای مشــترکان خود فراهم کرده انــد؛ اما نصب این 
اپلیکیشن ها برای کم کردن مصرف اینترنت می تواند راهکار مناسبی باشد.متوقف کردن 
حالت آپدیت خودکار هم می تواند راهکار مفیدی باشد چراکه اگر حالت خودکار آپدیت 
اپلیکیشن ها فعال باشــد، حجم زیادی از دیتا بدون اطلاع کاربر مصرف می شود. برای 
غیر فعال کردن این قابلیت در برنامه هایی مانند پلی اســتور  کاربر می تواند از قسمت 
تنظیمات در بخش Auto-update apps، گزینه های به روزرسانی خودکار را غیرفعال کند. 
برای کاهش مصرف اینترنت در بعضی از پیام رســان ها مثل واتس اپ هم، پس از نصب 
این برنامه ها به بخش تنظیمات بروید و دانلود خودکار فایل ها و ویدئوها را غیرفعال کنید.

بازی های آنلاین یکی از عواملی اســت که می تواند سبب افزایش مصرف حجم اینترنت 
شود. برخی از بازی های آنلاین که میان گیمرها محبوب است حجم زیادی از اینترنت 
را مصرف می کنند. بنابراین به دلیل روند طولانی مدت بودن روند بازی توصیه می شود 
کاربران  و علاقه مندان به این حوزه با زمان بندی مناســب این بازی ها را انجام دهند.

از دیگر مواردی که در افزایش مصرف حجم اینترنت موثر اســت، استفاده از فیلترشکن 
و پروکســی است. با توجه به اینکه امروزه بیشتر کاربران از دو گزینه استفاده می کنند، 
بهتر است دقت کنند در صورت عم نیاز به این نرم افزار، آن ها را ببندند.علاوه بر موارد 
گفته شده برخی از اپلیکیشن های نصب شده در گوشی حتی اگر باز نشوند، باز هم در 
پس زمینه  گوشی فعال هســتند و در زمان اتصال به اینترنت همگام سازی و تنظیمات 
مربــوط به خود را انجام می دهند. بنابراین غیر فعال کردن برنامه های پس زمینه نقش 
موثری در مصرف حجم اینترنت دارد. راه حل برطرف کردن این مشــکل این است که 
کاربر به منوی Connections برود، بخش Data usage را انتخاب و گزینه Data saver را به 
حالت on دربیاورد تا همه فعالیت ها در پس زمینه گوشی متوقف شود.البته در کنار غیر 
فعال کردن برنامه های پس زمینه، شناسایی و متوقف کردن اپلیکیشن های پر مصرف 

می تواند در کاهش مصرف اینترنت موثر باشد.  

استقبال از قرارداد اجاره رایگان ۴۱ درصد افزایش یافت

سایه روشن بازار اجاره با ایجاد سامانه خودنویس
ســامانه خودنویس با اهدافی مثل ایجاد شفافیت در بازار مسکن، 
تسهیل امور، دستیابی بهتر به آمار، حذف هزینه کمیسیون بنگاه ها 
و کنترل نرخ ها در بازار اجاره راه اندازی شده و قرار است در فاز دوم، 
قراردادهــای خرید و فروش ملک نیز به ســامانه خودنویس بیاید؛ 

برنامه ای که البته واکنش واسطه های ملکی را در پی داشته است.
به گزارش ایسنا، راه اندازی سامانه »خودنویس« ذیل قانون جهش 
تولید و تامین مسکن مصوب مرداد ۱۴۰۰ انجام شد. در این راستا 
ســوم خرداد ســال ۱۴۰۲ امکان انعقاد قرارداد رایگان اجاره بین 
موجران و مستاجران در سامانه »ایران املاک« فراهم و سپس اواخر 
همان سال سامانه خودنویس در این زمینه ایجاد شد. خدمات این 
سامانه به صورت رایگان و ۲۴ ساعته است. در حال حاضر نیز تمام 
مشاوران املاک به این سامانه متصل شده اند و فقط مشاوران املاک 
دارای مجوز می توانند به انعقاد قرارداد در این ســامانه ورود کنند.

انعقاد قراردادهای مالک و مســتاجری به صورت رایگان در سامانه 
خودنویس به  نشانی khodnevis.mrud.ir به تدریج در حال افزایش 
اســت. آن طور که وزارت راه و شهرسازی اعلام کرده تا کنون بیش 
از ۳۰۰ هزار فقره قرارداد اجاره در سامانه مذکور منعقد شده است.

این در حالی اســت که واســطه های ملکی ایجاد سامانه مذکور را 
نوعی موازی کاری دولت با بخش خصوصی می دانند و معتقدند این 
اقدام می تواند اشــتغال مشاوران املاک را تحت تاثیر قرار دهد که 
تبعات اقتصادی و اجتماعی برای کشــور خواهد داشــت. مشاوران 
املاک می گویند مســاله ی اصلی بازار اجاره رایگان بودن یا نبودن 
اجاره نامه نیســت و مشکل مســتاجران را نوسانات افزایشی نرخ ها 
در بازار اجاره می دانند.جدیدتریــن آمار بانک مرکزی در فروردین 
۱۴۰۳ می گوید که طی یک ســال گذشــته نرخ رشد اجاره بها در 
تهران ۴۵.۲ درصد و در کل کشــور ۵۲.۴ درصد رشد داشته است؛ 
در حالی که ســقف مجــاز افزایش اجاره بهــا در تهران ۲۵ درصد 
و در دیگر شــهرها ۲۰ درصد تعیین شــده بود.مهدی کرباســیان 
ـ عضو هیات رئیســه اتحادیه مشــاوران املاک - با اشاره به تاثیر 
سامانه خودنویس بر کم رونق شدن معاملات مسکن به ایسنا گفت: 
مســئولان وزارت راه و شهرســازی دائما روی تبلیغات این سامانه 
مانور می دهند و بــه مردم می گویند بیایید قرارداد خود را مجانی 
ثبت کنید. در واقع رسما به حذف دفاتر مشاور املاک ورود کرده اند 
و اشتغال جامعه در حال سرکوب شدن است. در هر بازاری، اقتصاد 
را واسطه می چرخاند. جهش تولید نیاز به مشتری دارد. این مشتری 
از طریق واسطه ها می آید. موضوع واسطه برای بازار مسکن به عنوان 
یک بازار پیشــرو در اقتصاد، اهمیت مضاعف دارد.وی اظهار کرد: با 
ایجاد سامانه خودنویس، اکثر مشاوران املاک به سمت ابطال جواز 
رفته اند. این مســاله تبعات منفی برای بازار مسکن و اشتغال کشور 
دارد که در آینده خود را نشــان می دهد.از طرف دیگر وزارت راه و 

شهرسازی، سامانه خودنویس را در راستای شفافیت، تسهیل امور، 
دستیابی به آمار، حذف هزینه حق الزحمه مشاوران املاک و کنترل 
نرخ ها در بازار اجاره راه اندازی کرده اســت. قرار اســت در فاز دوم، 
قراردادهــای خرید و فروش ملک نیز به ســامانه خودنویس بیاید. 
اتصال سکوها و سایت های فروش ملک به این سامانه نیز در دستور 
کار است.هادی عباسی اصل ـ معاون وزیر راه و شهرسازی - می گوید 
با راه اندازی ســامانه خودنویس، مشاوران املاک بیکار نمی شوند و 
بستر امکان فعالیت برایشان فراهم است اما باید خدمات خود را ارتقا 
دهند. افراد می توانند از طریق درگاه مجوزها، مجوز املاک بگیرند 

و فعالیت کنند. اما باید به نقطه ای برســیم که خدمات مشــاوران 
املاک تخصصی شود. در تمام دنیا مشاوران املاک خدمات حقوقی 
بالایــی به مردم ارایه می کنند. صنف مشــاوران املاک قابل حذف 
کردن نیســت بلکه این سامانه یک محرکی خواهد بود تا مشاوران 
امــلاک خدمات صنف خود را ارتقــا دهند.طبق آخرین آماری که 
توسط مدیر سامانه خودنویس ارایه شــده تعداد قراردادهای ثبت 
شــده در این سامانه از ۳۰۰ هزار قرارداد عبور کرد.به گفته مهدی 
ساســانی، در نســخه قدیمی )ســامانه ایران املاک( طی ۵۰ روز 
ابتدایی ســال۱۴۰۲ به میزان ۱۱۷ هزار و ۸۸۱ قرارداد ثبت شــد. 

این در حالی است که قراردادهای ثبت شده در نسخه جدید سامانه 
ثبت قراردادهای معاملات املاک و مستغلات )خودنویس( طی ۵۰ 
روز ابتدایی سال۱۴۰۳ تعداد ۱۶۶ هزار و ۲۶۳ رسیده است.بر این 
اساس، میزان مراجعه مالکان و مستاجران برای انعقاد قرارداد رایگان 
اجاره نسبت به سال گذشته ۴۱ درصد رشد داشته است. پیش نیاز 
ثبت قرارداد اجاره در این ســامانه، ثبت ملک مورد نظر در سامانه 
املاک و اســکان است. برای استفاده از تسهیلات ودیعه مسکن نیز 
ارایه قرارداد کد رهگیری اخذ شده از سامانه خودنویس الزامی است.

رئیس سازمان ملی استاندارد اعلام کرد

عضویت ایران در اتحادیه بین المللی 
اعتبارسنجی آزمایشگاه ها

رئیس ســازمان ملی اســتاندارد ایران از 
عضویت ایــران در »اتحادیــه بین المللی 
اعتبارســنجی آزمایشــگاه ها« خبــر داد.

به گزارش ایســنا، مهدی اســلام پناه در 
پانزدهمین نشست هیئت نمایندگان اتاق 
بازرگانی تهــران اظهار کــرد: ایران برای 
اولین بار به عضویــت اتحادیه بین المللی 

اعتبارسنجی آزمایشگاه ها پیوسته که اهمیت زیادی در نظام اقتصادی دارد.
وی با بیان اینکه اعتماد رکن اساســی تجارت است، تصریح کرد: این موفقیت با ایجاد 
اعتماد بین المللی می تواند به تحقق شعار جهش تولید و تسهیل فعالیت بخش خصوصی 

کمک کند.

ترمز قیمت طلا در آستانه انتشار آمار تورم آمریکا

طلای جهانی گوش به زنگ شد

قیمت طلا امروز، سه شــنبه )۱۴ مه( ثابت بود زیرا سرمایه گذاران منتظر داده های کلیدی تورم 
ایالات متحده بودند که می تواند ســرنخ های بیشتری در مسیر سیاست گذاری فدرال رزرو ارائه 
دهد.به گزارش ایســنا، بهای هر اونس طلا در ۲۳۳۵ دلار و ۹۳ ســنت ثابت بود. قیمت شمش 
در روز دوشــنبه یک درصد کاهش یافت. قیمت طلای آمریــکا با ۰.۱ درصد کاهش به ۲۳۴۱ 
دلار و ۶۰ ســنت رسید.تمرکز بازارها در این هفته بر روی داده های شاخص قیمت تولیدکننده 
ایالات متحده در روز سه شــنبه و به دنبال آن داده های شــاخص قیمــت مصرف کننده در روز 
چهارشنبه، خواهد بود. بر اساس گزارش بانک فدرال رزرو نیویورک، آمریکایی ها ماه گذشته خود 
را برای فشــارهای تورمی به طور کلی در چند سال آینده و تسریع افزایش قیمت مسکن آماده 
کردنداکثراقتصاددانان مورد نظر رویترز اظهار کردند که فدرال رزرو احتمالا دو بار در سال جاری، 
از ماه سپتامبر، نرخ بهره اصلی خود را کاهش خواهد داد. کاهش نرخ بهره هزینه فرصت نگهداری 
طلای بدون بازده را کاهش می دهد.بانک مرکزی هند اعلام کرد که سهم طلا در ذخایر خارجی 
هند افزایش یافته است و از ۷.۳۷ درصد در پایان سپتامبر به ۸.۱۵ درصد در پایان مارس افزایش 
یافت.شورای سرمایه گذاری جهانی پلاتین اعلام کرد کسری جهانی پلاتین در سال ۲۰۲۴ بیشتر 
از انتظار بود که به دلیل کاهش عرضه از معادن در آفریقای جنوبی و روسیه خواهد بود. شرکت 
متالز فوکوس اعلام کرد که انتظار می رود میانگین قیمت های پلاتین، پالادیوم و رودیوم امسال 
در مقایسه با سال ۲۰۲۳ کاهش یابد.طبق گزارش رویترز، در بازار سایر فلزات ارزشمند، نقره با 
۰.۴ درصد افزایش به ۲۸.۲۹ دلار در هر اونس رسید، پلاتین با ۰.۳ درصد افزایش به ۹۹۹ دلار 

و ۷۴ سنت رسید و پالادیوم با ۰.۳ درصد افزایش به ۹۶۴ دلار و ۸۶ سنت رسید.

وزیر صنعت، معدن و تجارت در مراســم رونمایی از لوکوموتیو
map۳۰ صنعتی شــدن را یک ضرورت دانســت و گفت: این 
محصول امروز اســت که تولید و تمام شــد؛ ما محصول فردا 
می خواهیم. لکوموتیو برقی، لوکوموتیو هیبریدی و لوکوموتیو 
هوشمند خواسته ما است.به گزارش ایسنا، امروز مراسم رونمایی 
از لوکوموتیو باری map۳۰ و موتور MP۶۱۰ با حضور وزیر صنعت، 
معدن و تجارت، معاون وزیر راه و شهرسازی، رئیس کمیسیون 
صنایع و معادن مجلس و مهندسان گروه صنعتی مپنا در محل 
کارخانه لوکوموتیو مپنا برگزار شد.عباس علی آبادی- وزیر صنعت، 
معدن و تجارت- در این مراسم با بیان اینکه صنعت ایران و به ویژه 
صنایع هایتک همچون مپنا افتخارآمیز هستند گفت: صنعتی 
شــدن برای ما یک ضرورت اســت و برای این صنعتی شدن 
بایستی برای آن بازار ایجاد کنیم، این لوکوموتیو که امروز رونمایی 
شد، محصول امروز است که تولید و تمام شد؛ ما محصول فردا 
می خواهیم. لکوموتیو برقی، لوکوموتیو هیبریدی و لوکوموتیو 
هوشمند خواسته ما است.وی افزود: زمانی با چینی ها قراردادهایی 
داشتیم که برای ما لوکوموتیو بسازند و سپس به تدریج آن ها را 
داخلی سازی کنیم؛ اما بعد، تصمیم گرفتیم که خودکفا عمل 
کرده و روی پای خود بدون هیچ پشتیباتی بایستیم و با اتکاء 
به مهندسان و توانمندی  داخلی، تولید محصول داشته باشیم. 
نتیجه این شده است که محصول امروز، تجاری و یکی از بهترین 
محصولات مپناست. مقام عالی وزارت صمت، خاطر نشان کرد: 
الگوبرداری ها از نمونه در دسترس صورت گرفت و ابتدا محصول 
 map۳۰ را به روز و ایرادات آن را برطرف کردیم و امروز به map۲۴
رســیدیم.علی آبادی ادامه داد:  این موتور، یک محصول فرعی 
اســت که در حوزه های برق، دریا )شــناورها( و در حوزه ریلی، 
کمک رسان ماست؛ سال ها در کشور به دنبال تولید موتور ۴۰۰۰ 
اسب بودیم که انجام شد و به پشتوانه  همین ظرفیت های موجود، 
به زودی لوکوموتیو برقی و لوکوموتیو هوشمند خواهیم داشت و 
عرضه خواهد شد. در ادامه لوکوموتیو برقی و هیبریدی هم تولید 
خواهیم کرد. انتظار )دست یافتنی(  از مپنا، لوکوموتیوهای آینده 

که هوشمند، برقی و هیبریدی هستند، است. قطعاتی را باید 
بسازیم که بیشترین منفعت را داشته باشدوزیر صمت تصریح 
کرد: صنعت حمل ونقل ریلی یکی از مهمترین گذرگاه ها است؛ 
بایستی بر صنعت ریلی به صورت اساسی سرمایه گذاری کنیم. 
خوشبختانه در کشور از ظرفیت نیروی انسانی فراوان هم بهره مند 
هستیم و به سرعت می توان ظرفیت ایجاد کرد. به جرأت بنده 
می توانم اعلام کنم که هیچ محدودیتی نداریم. ضمن اینکه اراده 
دولت نیز این است که منویات مقام معظم رهبری را مبنی بر 
تقویت تولید که در راستای حمایت از ساخت داخل است را با 
تمام قوا پیگیری کنیم. مقام عالی وزارت صنعت، معدن و تجارت 
ضمن تاکید بر اینکه بایستی دائما به دنبال نوآوری و برون سپاری 
باشــیم، گفت: مهندســی صورت گیرد و ســپس به سمت 
برون ســپاری حرکت کنیم؛ همیشه روش ما در مپنا این بوده 
اســت که مهندسی انجام می شد و سپس برون سپاری صورت 
می گرفت، اما همه تلاش این بود که ایجاد گلوگاه برای کشور 
نکنیم؛ لذا بنده این اطمینان را می دهم هر محصولی که از مپنا 
خارج می شود، هیچ گلوگاهی ندارد. گلوگاه ها همگی شناسایی 
شده و برای آن راه حل پیدا شده است.وی تصریح کرد: در گام 
بعدی، بایستی حداکثرسازی منفعت را پیگیری کرد. ما قطعاتی 
را باید بسازیم که بیشترین منفعت را داشته باشد، سپس سراغ 
قطعاتی می روم که اشــتغالزایی و... را دنبال می کند.علی آبادی 
تصریح کرد: همانطور که اشــاره شد، ما لوکوموتیوهای برقی، 
هیبریدی، هوشمند و در واقع لوکوموتیوهای آینده را می خواهیم؛ 
نــه اینکه ایــن لوکوموتیوهای فعلی را نخواهیــم؛ نه؛ همه را 
می خواهیم. یک مورد از این تولیدات روی دست شرکت نخواهد 
ماند. تمام شرکت های معدنی، صنعتی اعتم از دولتی و خصوصی 
افتخار می کند که از تجهیزات ایرانی استفاده کنند؛ علاوه براینکه 
محصول داخلی و حاصل توانمندی  ایرانی هاست، نگرانی از بابت 
خدمات پس از فروش ندارد و از همه لحاظ پشتبانی می شود؛ 
پس چرا باید به سراغ خارجی ها برود؛ به عقیده بنده، هیچ ایرانی 
نیســت این موضوع را رد کند. بن بستی در ساخت تجهیزات 

و ماشین آلات نداریم وزیر صنعت، معدن و تجارت در ادامه در 
حاشیه  این مراسم، در جمع خبرنگاران اظهار کرد: در ساخت 
تجهیزات و ماشــین آلات برای ما هیچ بن بستی وجود ندارد؛ 
نــه این منظر که محصولی تولید می کنیم که بقیه هم تولید 
می کنند؛ بلکه اینکه محصولاتی تولید می کنیم که دیگران هنوز 
نساخته اند. ما در نوآوری و مهندسی، در موقعیتی قرار گرفته ایم 
که برخی شرکت های دانش بنیان محصولی تولید کرده اند که 
هنوز نمونه خارجی ندارد.  علی آبادی گفت: بنده قول داده ام که 
به لحاظ تعدادی همه  چهار رقمی که بر این لوکوموتیو درج شده 
است را خواهیم داشت.البته ارتقا صورت خواهد گرفت؛ از مپنا 
خواهیم خواست که این لوکوموتیو را مرتبا به روز کنند؛ اکنون 
دیزلی اســت، سپس هیبرید، برقی و هوشمند شوند و سپس 
تزاز هوشمندسازی آن تغییر کند. حرکت متناسب با حرکت 
روز دنیا خواهد بود.به دنبال بازارهای بزرگ و اصلی هستیم وی 
تصریح کرد: صادرات از جمله اولویت های اصلی صنعت ماست؛ 
شــعار ما در وزارت صمت، صنعت دانش بنیان صادرات محور 
است؛ بنابراین هدف گیری اصلی ما این است که بازارهای دنیا 
را درنوردیــم؛ نه اینکه صرفا در بازار داخل توقف کنیم. در بازار 
دنیا بودن مدعی بر چند شاهد است؛ در ابتدا شاهد بر کیفیت 
است؛ بدین معنا که کیفیت ما در تراز جهانی است. البته بازارهای 
صادراتی، بازارهای متنوعی است، ما به دنبال بازارهای بزرگ و 
اصلی هستیم.وزیر صمت ادامه داد: نمایشگاه اکسپو ۲۰۲۴ اخیرا 
که برگزار شــد، خود دلیلی بر این بود که دنیا امروز، باور کرده 
است که ما می توانیم که بیش از ۲۰۰۰ بازرگان تزار اول به ایران 
می آیند و ما نمی توانیم برخی از آن ها را اسکان دهیم. مقام عالی 
وزارت صمت در رابطه برقی سازی ناوگان حمل ونقل در حوزهای 
دیگر که تاکید رئیس جمهور نیز بوده است، گفت: آنچه که مهم 
بود، به عقیده بنده اتفاق افتاد.  خواسته و هدف ما این بود که 
برقی سازی یک مطالبه ملی باشد؛ در حال حاضر مردم ما این 
خواسته را دارند. لوکوموتیوهای برقی یا خودروهای برقی از این 
جهت مهم هستند که دانش امروز هستند؛ نه دانش گذشته. 
البته مطالبه ما فراتر از همه  اینهاست و به دنبال این هستیم که 
به زودی خودروهای با تراز هوشــمندی را در بازار شاهد باشیم. 
امســال در صنایع این رویکرد و جهت گیری را خواهیم داشت. 
بایستی به سمت خودروها و لوکوموتیوهایی برویم که بیشترین 
بهره وری را دارند. در برقی سازی بهره وری را می بینیم بدین معنا 
که مصرف سوخت به شدت کاهش پیدا می کند، نوع سوخت 
از محدودیت خارج می شود و می توان از انرژی های تجدیدپذیر 
استفاده کرد. اولویت در دنیا در گذشته، در برقی سازی  از حوزه 

ریلی آغاز شده اما ما هر دو را همزمان پیش می بریم.  

ایسنا/خوزستان مدیرکل شیلات خوزستان گفت: صنایع آلاینده در راستای تعهدات و مسئولیت های اجتماعی باید در زمینه بهسازی 
و بازسازی ذخایر آبزیان حضور فعالی داشته باشند.مرتضی سوری امروز، ۲۴ اردیبهشت ماه در نشست کمیته علمی آمار صید شیلات 
اســتان اظهار کرد: ارائه آمار و اطلاعات درست و شفاف مبنای تصمیم گیری، برنامه ریزی و سیاستگذاری بخش اجرایی است.وی با 
بیان اینکه افزایش و کاهش صید به ویژه در گونه های خاص سالانه مورد ارزیابی و تحلیل قرار گیرد، افزود: عواملی که زیستگاه ها و 
ذخایر طبیعی آبزیان را تحت تاثیر قرار داده است، تک گزینه ای نیستند و صید و بهره برداری از دریا یکی از این عوامل است که به 
صورت مستقیم باید مدیریت شود و سایر عوامل مانند مرگ و میر طبیعی و غیر طبیعی آبزیان و صنایع آلاینده نیز نقش موثری دارند.  
ســوری با ییان اینکه صنایع آلاینده در راســتای تعهدات و مسئولیت های اجتماعی باید در زمینه بهسازی و بازسازی ذخایر آبزیان ورود فعالی داشته باشند، خاطرنشان کرد: اقداماتی از 
جمله تکثیر بچه ماهیان دریایی و رهاسازی در محیط طبیعی، ایجاد زیستگاه های مصنوعی در منابع آبی، جلوگیری از فعالیت های مخرب ناشی از ورود پساب و خروجی صنایع به منابع 

آبی و ایجاد سد در مسیر مهاجرت آبزیان پایش شود.  

بنابر اعلام معاونت زراعت وزارت جهادکشاورزی خرید دانه های روغنی توسط بخش خصوصی منوط به اخذ تعهدنامه محضری شد.
به گزارش ایسنا، در متن نامه علیرضا مهاجر به احمد خانی نوذری - معاونت توسعه بازرگانی وزارت جهادکشاورزی - آمده است:به 
اســتحضار می رساند در راستای اجرای دســتورالعمل خرید دانه های روغنی صادره از سوی مقام عالی وزارت به شماره ۳۱۳۴/۰۲۰  
تاریخ اول فروردین ۱۴۰۳ و مذاکره صورت گرفته با جنابعالی، مستدعی است دستور فرمایید همکاران مربوطه در راستای اخذ تعهد 

محضری از متقاضیان خرید دانه های روغنی جهت تضمین پرداخت وجه کشاورزان طبق جداول ارسال شده شرکت های مربوطه به استان ها، همکاری لازم را معمول کنند.  گفتنی است 
بر اساس اعلام وزارت جهادکشاورزی از ابتدای سال جاری بخش خصوصی دانه های روغنی برداشت شده در مناطق گرمسیری را خریداری می کند و طبق قانون، واردکنندگان در صورتی 
می توانند  دانه های روغنی و روغن خام وارد کنند که بخشی از تولید داخل را از کشاورزان خریداری کنند.به نظر می رسد با توجه به نگرانی هایی که در خصوص برگشت وجه حاصل از 

خرید و پرداخت دیرهنگام مطالبات وجود دارد این تعهدنامه بتواند خیال کشاورزان را از بابت فروش محصولاتشان و دریافت وجه آن راحت کند.

مدیرکل شیلات خوزستان:

خرید دانه های روغنی داخلی منوط به اخذ تعهدنامه صنایع آلاینده به بازسازی ذخایر آبزیان ورود کنند
محضری شد

وزیر صمت در مراسم رونمایی از لوکوموتیو Map30 عنوان کرد

تولید لوکوموتیوهای برقی، هیبریدی و هوشمند به زودی
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یک شــرکت دانش بنیان موفق به ســاخت دستگاه گاززدای غشایی 
با یک روش ابداعی برای اولین بار در دنیا شــده که در تصفیه پساب 
مضر پالایشگاه ها و ازدیاد برداشت از مزارع پرورش ماهی کاربرد دارد.
حسن فرخ زاد عضو هیأت علمی دانشگاه علم و صنعت و هیأت مدیره 
یک شــرکت دانش بنیان در گفت وگو با خبرنگار مهر، اظهار کرد: این 
شرکت دستگاه گاززدای غشــایی)Liqui-Mem( را با یک روش جدید 
و ابداعــی برای اولین بار در دنیا در مقیاس صنعتی ســاخته و موفق 
شــده با این تکنولوژی با تماس دهنده غشــایی، گازها را به صورت 
کاملًا محلولی در آب تا چند برابر غلظت اشباع حل کند. این دستگاه 
برای گازدهی به پساب، جداسازی گازها و گازدهی به آب کاربرد دارد.
عضو هیأت مدیره شــرکت دانش بنیان ســتارگان نوآور سپهر پارس 
افزود: تکنولوژی غشایی نوین بکار رفته در این دستگاه، بستری برای 
تماس دو فاز متفاوت از ســیالات با ســطح تماس بالا و حجم کم به 
منظــور انتقال هدفمند گاز فراهم می کند.فــرخ زاد ادامه داد: یکی از 
معضلات جدی صنایع پالایشــگاهی و پتروشیمی تصفیه پساب های 
مضر برای محیط زیســت مانند Spent caustic )کاستیک مستعمل(، 
جداســازی گاز کربن دی اکسید از گازهای با ارزش مانند هیدروژن، 
گازهای خطرناک مانند هیدروژن ســولفید است.به گفته عضو هیأت 
مدیره دانشــگاه علم و صنعت، این دســتگاه فرآیند جداسازی گازی 
)کربن دی اکســید از ســایر گازها( را با هدف ایجاد ارزش افزوده در 
صنایع نفت، پالایشگاهی، پتروشیمی و فرآیند خنثی سازی پساب های 
مضر برای محیط زیســت مانند کاستیک مســتعمل انجام می دهد. 
همچنین این دســتگاه فرآیند گازدهــی را در صنایعی چون پرورش 
ماهی، گلخانه و… با مزایای بسیاری نسبت به روش های متداول انجام 
می دهد.این فعال فناور با بیان اینکه این فناوری پیشرفته موجب رشد 
و تحول در صنعت پرورش ماهی کشــور برای انــواع ماهی از جمله 
ماهی قزل آلا، خاویار، ماهی های گرمابی و میگو می شود، خاطرنشان 
کرد: اســتفاده از این سیستم امکان توسعه مزرعه بدون نیاز به منابع 
آبی جدید و در نتیجه افزایش حاشــیه سود را فراهم می کند.فرخ زاد 
مزیت های اســتفاده از این فناوری در صنعت پرورش ماهی را ازدیاد 
برداشــت از مزارع پرورش ماهی و میگو، امکان افزایش حوضچه ها با 
منابع آبی ثابت، امکان دستیابی به اکسیژن محلول های بالا و ایده آل، 
مانیتورینگ آنلاین غلظت اکسیژن در آب، اکسیژن دهی به آب بدون 
ایجاد حباب، عدم اتلاف انرژی ایجاد سطح تماس بسیار زیاد در حجم 
کم و انتقال گاز بالا، طراحی ماژولار و قابلیت افزایش با کاهش ظرفیت 
پس از نصب سیستم تمام استیل با بهترین قطعات و تجهیزات عنوان 
کرد.وی ادامه داد: این شــرکت دانش بنیان با تکیه بر توان نیروهای 
متخصص و دانش آموختگان دانشگاه های برتر داخل و خارج از کشور 
موفق به ســاخت سیستم نوین گازدهی غشــایی به پساب صنعتی 

کاستیک مستعمل جهت خنثی سازی و تصفیه آن شده است.
این فعال فنــاور در ادامه به کاربردهای این فناوری در صنعت نفت و 
گاز اشاره کرد و گفت: استفاده از این تکنولوژی برای تصفیه کاستیک 
مستعمل، باعث افزایش بهره وری، کاهش زمان و دمای مورد نیاز برای 
خنثی ســازی و کاهش خطرات فرایندی و کاهش فضای اشغال شده 
می شود.فرخ زاد با بیان این مطلب که کاستیک مستعمل پساب حاصل 
از حذف گازهای اسیدی با ph بالاتر از ۱۴ و شامل آلاینده های زیست 
محیطی خطرناک و بوی بسیار نامطبوع است، گفت: تولید این پساب 
در پالایشگاه های نفت و گاز و نیز پتروشیمی های کشور بالا بوده و تا 
قبل از این فناوری جدید، هیــچ روش تصفیه داخلی برای آن وجود 
نداشــته است.وی بیان کرد: این فناوری به عنوان اولین روش تصفیه 
بومی ســازی شده کاستیک مستعمل در ایران و اولین سیستم تماس 

دهنده غشایی برای تصفیه کاستیک مستمل در دنیا است.

برای اولین بار در دنیا صورت گرفت؛

دستیابی دانش بنیان ها به 
تکنولوژی ابداعی »گاززدای 

غشایی«

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

ابدیت آفرینش!

فروش فراری ۴۱۲P در حراجی مونتری با قیمت 30 میلیون دلار!

یکــی از تنها دو نمونه موجود فراری ۴۱۲P در دنیا با قیمــت قابل توجه ۳۰ میلیون دلار در حراجی مونتری به فروش رفت. در 
هفته خودرویی مونتری اتفاقات جذاب زیادی رخ می دهد. در جایی که حضور بنتلی های قبل از جنگ جهانی، دوزنبورگ های 
بسیار ارزشمند و نسخه های سفارشی بوگاتی شیرون بیشتر از محصولات تویوتا و هوندا دیده می شوند، نادیده گرفتن خودروهای 
ارزشمند کار راحتی خواهد بود؛ اما هنوز هم برخی خودروها در مونتری وجود دارند که کاملًا نگاه ها را به خود جلب می کنند و 
از جمله این محصولات می توان به فراری ۴۱۲P برلینتا اشــاره کرد که تنها ۲ نمونه از آن در دنیا وجود دارد و با قیمت ۳۰.۲۵ 

میلیون دلار در حراجی به فروش رفته است.

جنگ عربستانی ها برای جذب ستاره رئال
دو تیم متمول عربستانی در تلاش هستند تا لوکا مودریچ را در زمستان جذب کنند.به گزارش ایسنا و به نقل از سعودی اسپورت، لوکا مودریچ بدترین 
فصل حضورش در رئال مادرید را تجربه می کند.درخشش جود بلینگام باعث شده است تا مودریچ جایگاه اصلی  خود را در رئال مادرید از دست دهد 
و کم تر فرصت بازی به او برسد.این بازیکن کروات تا پایان فصل جاری با رئال مادرید قرارداد دارد اما نیمکت نشینی های پیاپی او باعث شده تا احتمال 
جدایی او در زمستان زیاد باشد.رودی گالتی، خبرنگار سرشناس ایتالیایی اعلام کرد که دو باشگاه الاهلی و الاتحاد سخت در تلاش هستند تا در زمستان 
مودریچ را جذب کنند و هر دو باشگاه حاضر هستند که بالاترین رقم را به این بازیکن پیشنهاد دهند.اینتر میامی هم دیگر باشگاهی است که سخت در 

تلاش است تا مودریچ را جذب کند و باید دید که در نهایت سرنوشت این بازیکن چه خواهد شد.

پیشنهاد

چهره روز

رمان پوست گردو
ای ین مک یوئن نویسنده رمان پوست گردو خالق ۱۶ 
کتاب داستانی دیگر نیز می باشد. رمان تاوان او که در 
سال ۲۰۰۱ منتشــر شد، جایزه انجمن ملی منتقدان 
کتاب و جایزه ادبی دبلیو. اچ. اسمیت را به دست آورد 
و کتاب کــودک زمان نیز جایزه ویت برِد را از آن خود 
کرد. مجله تایم او را در فهرســت ۵۰ نویسنده بزرگ 
بریتانیا از ۱۹۴۵ به این سو قرار داده است. رمان پوست 
گردو از زبان جنینی در شــکم مادرش روایت می شود 
که در ماه های آخر بارداری به سر میبرد و قصد دارد به 
همراه معشوقه اش، همسرش را به قتل برساند… جدا 
از جســارت در انتخاب موضوع خلاقانه و نسبتا جدید 
نویســنده، که توســط راوی نه چندان آشنایی، برای 
خواننده بیان می شود، کلیت کتاب به خوبی نوشته و 
در هم تنیده شده است. در ابتدا ممکن است اینطور به 
نظر برسد که مگر یک جنین تا کجا می تواند پیش برود و یا روایت کند یا تا چه حد حرفی برای زدن 
دارد؟ تمام این موارد ریسکی است که نویسنده قبول کرده و توانسته بار کلی روایت کتاب را بر دوش 
این جنین بگذارد! و به خوبی هم از پس اینکار بر آمده است. این اولین و هوشمندانه ترین سر نخی 
است که نویسنده به مخاطب می دهد تا بداند با چه داستانی روبه رو است. رفته رفته با خواندن کتاب 
پی به ارتباط و تطابق پذیری این جمله با راوی داســتان می شویم و در نهایت می توانیم این جنین 
را هملت به روز شده یا مدرن بنامیم. فهم این نکته به بیشتر شگفت انگیز شدن رمان دامن می زند، 
انتخاب اسامی و محوریت داستان، همه و همه عناصری هستند که بسیار هوشمندانه توسط نویسنده 
انتخاب شــده اند به طوری که اگر کسی با داستان هملت هم آشنایی نداشته باشد جذب می شود و 
برای آشــنایان با هملت کشف و شهودی به مراتب شیرین تر رقم میزند. کشمکش های درونی این 
جنین بین دوســت داشتن مادرش و متنفر شدن از او، مطمئن نبودن از اینکه بعد از تولد مادرش 
چقدر او را دوست خواهد داشت و حتی تنفر از معشوق مادرش و دوست داشتن پدر هرگز ندیده اش، 

همگی بحث هایی هستند که با قلمی بسیار جذاب به آنها پرداخته شده است.

کوئنتین تارانتینو
 Quentin Jerome :کوئنِتین جِــروم تارانتینو )انگلیســی
Tarantino؛ زادهٔ ۲۷ مارس ۱۹۶۳( فیلم ساز، مؤلف و بازیگر 
آمریکایی است. محتوای خشونت آمیز برخوردار از سبک، 
دیالوگ های مفصل شامل به کار بردن چشمگیر فحاشی، و 
نیز ارجاعات به فرهنگ مردمی، از مشخصه های فیلم های 
او هستند. تارانتینو از همان ابتدا به هنر و صنعت سینما 
علاقه بسیاری داشت؛ وی در زمانی که مشغول یادگیری 
بازیگری بــود، در یک مرکز اجاره فیلــم )ویدئو کلوب( 
مشغول به کار بوده است. فعالیت تارانتینو در دهه ۱۹۸۰ 
و زمانی که فیلم آماتوری تولد بهترین دوستم را به نگارش 
درآورد و کارگردانی کرد، آغاز شد. نمایشنامه همین فیلم 
بود که پایه های شکل گیری نمایشنامه بعدی اش، یعنی 
عشق حقیقی را شکل داد. در اوایل دهه ۱۹۹۰ تارانتینو 
کار خود را به عنوان فیلم ســاز مستقل آغاز کرد و فیلم 
سگ های انباری را ســاخت. فارغ از نوع فیلم، مجله امپایر این فیلم را »خارق العاده ترین فیلم مستقل 
تمام اعصار« نامید. پیشرفت تارانتینو با ساخت فیلم بعدیش، داستان عامه پسند، در سال ۱۹۹۴ سرعت 
بیشــتری به خود گرفت. این فیلم از نظر تجاری توانست موفقیت بسیاری کسب کند. این فیلم را نیز 
یکی از بهترین فیلم هــای تاریخ می دانند. فیلم بعدیش نیز فیلم جکی براون بود که از روی یک رمان 
ساخته شده بود. فیلم بعدی تارانتینو، فیلم مشهور بیل را بکش بود که در دو قسمت بخش ۱ و بخش 
۲ )یکی در اواخر ۲۰۰۳ و دیگری در اوایل ۲۰۰۴( منتشر شد. این فیلم ها به نوعی حاوی هنرهای رزمی 
ژاپنی و روح فیلم های وســترن اســپاگتی در خود بودند. فیلم بعدی اش ضد مرگ نام داشت و سپس 
شروع به ساخت فیلم مشهور دیگرش، حرامزاده های لعنتی شد. این فیلم بر اساس داستانی تخیلی در 
دوران جنگ جهانی دوم اتفاق می افتد و بســیار مورد توجه منتقدان قرار گرفت. جنگوی آزادشده در 
سال ۲۰۱۲ منتشر شد که روایت گر دوران برده داری آمریکا است. جنگوی آزادشده پرفروش ترین فیلم 
تارانتینو به نسبت سایر فیلم هایش است و موفق به فروشی بالای ۴۲۵ میلیون دلاری شد. فیلم بعدی 

او هشت نفرت انگیز است که در دسامبر ۲۰۱۵ به روی پردهٔ سینما رفت.

فرهنگ

سومین جشــنواره بین المللی فیلم دریای سرخ عربستان فهرســت آثار حاضر در این رویداد 
سینمایی را تکمیل کرد.به گزارش ایسنا، جشنواره فیلم دریای سرخ عربستان امسال از تاریخ 
۳۰ نوامبر تا ۹ دسامبر )۹ تا ۱۸ آذر( برگزار میشود و میزبان نمایش چند فیلم کوتاه و بلند و 

یک سریال ایرانی خواهد بود.
طبق اعلام پیشین فیلم سینمایی »رکســانا« ساخته جدید پرویز شهبازی نماینده سینمای 
ایران در بخش مســابقه اصلی این رویداد سینمایی است و »تایتانیک، نسخه مناسب خانواده 
های ایرانی« ساخته فرنوش صمدی و »چمدان« ساخته سامان حسین پور و آکو زند کریمی 
در بخش مســابقه فیلم های کوتاه حضور خواهد داشت.همچنین فیلم سینمایی »کاپیتان« 
ساخته محمد حمزه ای و انیمیشن »سه بزغاله کونگپو« ساخته فرزاد دالوند و کیانوش دالوند 
محصول مشترک ایران و چین در بخش خانواده و کودکان و سریال »آکتور« به کارگردانی نیما 
جاویدی هم در بخش سریال های این رویداد سینمایی به نمایش گذاشته می شوند.همچنین 
فیلم »آخرین برف« به کارگرانی امیرحسین عسگری نیز در بخش فیلم های محبوب جشنواره 

دریای سرخ به روی پرده خواهد رفت.

فهرست آثار ایرانی جشنواره عربستان 
اعلام شد
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